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7 

Agendapunt: Kadernota 2017-2020 

De raad van de gemeente Barneveld in vergadering bijeen d.d. 15-6-2016 

Onderwerp: Aanvalsplan taalachterstand 

De Raad, 

  

constaterende dat*: 

● In de gemeente Barneveld +11% van onze inwoners laaggeletterd is. 

● In onze gemeente 23,42% van onze inwoners laagopgeleid is. Het landelijk gemiddelde is 

18,1%. 

● De gemeente een bovengemiddeld percentage achterstandsleerlingen kent, 18,53% in 

2012. 

● De kwaliteit van ons onderwijs over de volledige breedte een waarde van 50 scoort. Dit is 

beneden de gemiddelde waarde in Nederland van 52.  

* waarstaatjegemeente.nl 

  

overwegende dat: 

● In onze samenleving taal steeds belangrijker wordt. De overheid haar burgers vraagt 

steeds zelfstandiger te worden, voorzieningen toegankelijk maakt via websites en 

communiceert via diverse geschreven kanalen.  

● Veel werkgevers steeds meer taligheid verwachten van hun personeel. Werk wordt 

steeds vaker uitgevoerd door en met behulp van apparaten, voor bediening is taalbegrip 

essentieel. 

● Barneveld een gebrek heeft aan werk voor lager opgeleiden, terwijl hoger opgeleiden 

naar Barneveld komen om hier vacatures te vervullen. 

● Statushouders een enorme taalachterstand hebben die zo snel mogelijk ingehaald 

moet worden. Kennis van onze taal is essentieel voor een goede integratie in 

onze samenleving  en ook voor het vinden van werk. 

  

van mening is dat: 

● Taalachterstanden over een brede linie moeten worden bestreden. 

● Beleid nu vooral gericht is op werkenden en senioren en de focus teveel op de 

bibliotheek wordt gelegd ter bestrijding van laaggeletterdheid. 

● Structurele aanpak van taalachterstand begint bij het onderwijs. Dit levert direct 

resultaat op als het taalniveau waarmee scholieren de arbeidsmarkt betreden toeneemt. 

● Toename van het opleidingsniveau gaat samen met verlaging van laaggeletterdheid. 

http://www.waarstaatjegemeente.nl/dashboard/Onderwijs--c32/


 

roept het college op om: 

● De gemeenteraad een overzicht te verschaffen van wat momenteel gebeurt, door wie en 

met welk budget. 

● Samen met onderwijsinstellingen en overige ketenpartners in onze gemeente te komen 

tot een reële, maar ambitieuze gedeelde visie op taalontwikkeling. 

● Deze mogelijke visie als doelstelling op te nemen in de begroting van 2018. 
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De motie is met algemene stemmen aangenomen. 


